
 

Αθήνα, 24 Ιουλίου  2025 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό Υγείας 

Θέμα: «Αναξιοποίητοι οι εξειδικευμένοι νοσηλευτές στο Εθνικό Σύστημα Υγείας (ΕΣΥ) – 
Ανάγκη εξ ορθολογισμού τοποθετήσεων με βάση την εξειδίκευση» 

Η εξειδίκευση των νοσηλευτών σε κρίσιμους τομείς της φροντίδας υγείας (π.χ. Εντατική 
Θεραπεία, Παιδιατρική Νοσηλευτική, Ογκολογική, Χειρουργική, Νεογνολογία, κ.ά.) 
θεσμοθετήθηκε με σκοπό την ενίσχυση της ποιότητας και της ασφάλειας των παρεχόμενων 
υπηρεσιών υγείας. Παρά τις νομοθετικές ρυθμίσεις (ν. 4690/2020, ν. 4823/2021, υπουργικές 
αποφάσεις), αλλά και τη σημαντική δαπάνη πόρων – τόσο από πλευράς του κράτους όσο και 
των ίδιων των εξειδικευμένων νοσηλευτών – παρατηρείται το εξής οξύμωρο: Κατά την 
ολοκλήρωση της εκπαίδευσης και την τοποθέτησή τους σε νοσοκομεία του ΕΣΥ, οι νοσηλευτές 
δεν αξιοποιούνται στις μονάδες που σχετίζονται με την εξειδίκευσή τους, αλλά μετακινούνται σε 
άλλα τμήματα, με βασικό επιχείρημα τις εκάστοτε "λειτουργικές ανάγκες" των ιδρυμάτων. 

Το αποτέλεσμα είναι: 

 Η αναιτιολόγητη υποβάθμιση του εξειδικευμένου ανθρώπινου δυναμικού. 
 Η ανασφάλεια και επαγγελματική απαξίωση των ίδιων των νοσηλευτών. 
 Η σπατάλη δημόσιων πόρων χωρίς αναμενόμενο όφελος για το σύστημα υγείας. 
 Απεργίες, υψηλό burnout και απουσία αναγνώρισης. 

Τα σχετικά άρθρα (58, 59 κ.ά.) των νόμων και των υπουργικών αποφάσεων καθορίζουν σαφώς 
ανάγκες για ορθή κατανομή — όμως στην πράξη δεν εφαρμόζονται όπως προβλέπεται. 

Η διαπίστωση υποστελέχωσης και λειτουργικών κρίσεων σχετίζεται άμεσα με μη βέλτιστη 
χρήση εξειδικευμένου προσωπικού και πρέπει άμεσα να αντιμετωπιστεί. 

Το φαινόμενο αυτό υπονομεύει τον σκοπό της εξειδίκευσης, αποθαρρύνει τη συμμετοχή νέων 
νοσηλευτών σε τέτοια προγράμματα ενώ, παράλληλα, στερεί από τις εξειδικευμένες μονάδες 
(π.χ. Παιδιατρικές, ΜΕΘ, Ογκολογικές Κλινικές) πολύτιμο και κατάλληλα καταρτισμένο 
προσωπικό. 

Οι νοσηλευτές που επενδύουν στην εξειδίκευσή τους αξίζουν έμπρακτη αναγνώριση και 
αξιοποίηση. Η Πολιτεία οφείλει να μετατρέψει τη θεωρητική πρόοδο σε λειτουργική 
αποτελεσματικότητα. 

 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

7809

Ημερομ. Κατάθεσης:

24/7/2025



Κατόπιν των ανωτέρω,  

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Πόσες ήταν οι συνολικές θέσεις εξειδίκευσης νοσηλευτών για το έτος 2024, 
ανά ειδικότητα και Υγειονομική Περιφέρεια; 

2. Πόσες από αυτές τις θέσεις καλύφθηκαν και πόσες παρέμειναν κενές;  
3. Προτίθεται το Υπουργείο Υγείας να θέσει σε εφαρμογή μηχανισμό 

παρακολούθησης και ελέγχου της κατανομής των εξειδικευμένων 
νοσηλευτών, ώστε να διασφαλίζεται ότι αξιοποιούνται στις μονάδες για τις 
οποίες εκπαιδεύτηκαν, με γνώμονα τη βέλτιστη αξιοποίησή τους στις 
κατάλληλες μονάδες; 

4. Θα υπάρξει θεσμοθέτηση υποχρεωτικής τοποθέτησης εξειδικευμένων 
νοσηλευτών σε μονάδες ανάλογες της εκπαίδευσής τους; 

5. Σκοπεύει το Υπουργείο να εκδώσει οδηγία ή εγκύκλιο προς τις 
Υγειονομικές Περιφέρειες και τα νοσοκομεία για την ορθή εφαρμογή της 
τοποθέτησης εξειδικευμένων νοσηλευτών; 

6. Υπάρχει πρόβλεψη για επανεξέταση του πλαισίου στελέχωσης 
νοσηλευτικών τμημάτων, ώστε να διασφαλίζεται η αναλογικότητα 
προσωπικού με βάση την εξειδίκευση; 

 

Οι Ερωτώντες  Βουλευτές 

Μπάρκας Κώστας  

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας  

Καλαματιανός Διονύσης-Χαράλαμπος 

 

Βέττα Καλλιόπη  

Γαβρήλος Γιώργος  

Γιαννούλης Χρήστος  

Ζαμπάρας Μιλτιάδης  

Μεϊκόπουλος  Αλέξανδρος  

Νοτοπούλου Κατερίνα  

Παπαηλιού Γιώργος  

Παππάς Νικόλαος 

Τσαπανίδου Πόπη  




